
 

  

 

 

 

 

 

Aan: Het College van Burgemeester en wethouders 

 

 

’s-Hertogenbosch, 28 juni 2023 

 

Betreft: Art. 71 RvO vragen ‘Ongekend hoog aantal beveiligingscamera’s in ’s-Hertogenbosch’ 
 

 

Geacht college, 

 

Nederland hangt vol met camera’s. ’s-Hertogenbosch is hierop zeker geen uitzondering. Wanneer je 

door de Bossche binnenstad loopt kun je er niet meer omheen: op zowat elke hoek van de straat lijkt 

wel een camera te hangen. Dat blijkt ook  uit het onderzoek naar de huidige beveiligingscamera’s in 
Nederland van VPN Gids.   

 

De gemeente ‘s-Hertogenbosch heeft een opmerkelijk hoge cameradichtheid van maar liefst 5811 

camera’s in totaal. Deze cameradichtheid stelt de politie in staat om bij misdrijven beelden op te 
vragen van 386 camera’s bij particulieren, 4934 bij bedrijven en 491 publieke camera’s. Enkel in de 

vier grote steden in Nederland, Haarlemmermeer (Schiphol) en in de gemeente Helmond hangen 

meer publieke camera’s. Dat is zeer opmerkelijk, aangezien we de 18e gemeente van Nederland zijn. 

In Noord-Brabant is onze gemeente zelfs koploper met 5811 geregistreerde camera’s. Wij staan op 

plaats vier in Noord-Brabant voor wat betreft de cameradichtheid, namelijk 53,1 camera’s per km2 
en dat ligt ook aanzienlijk hoger dan het landelijk gemiddelde.  

 

Cameratoezicht heeft impact op de privacy, vandaar dat dit alleen onder specifieke omstandigheden 

mag worden ingezet. Dit is ook de reden dat het Europees Verdrag van de Rechten van de Mens in 

Artikel 8 hierover spreekt. Als gemeente zijn wij verplicht om nut en noodzaak te blijven controleren. 

We moeten daarom terughoudend zijn met cameratoezicht. Waarbij altijd een toets gedaan moet 

worden of cameratoezicht het juiste middel is of dat er andere mogelijkheden zijn. Als er dan toch 

cameratoezicht plaatsvindt dient het volgens de fracties van VOOR Den Bosch en D66 zoveel mogelijk 

van tijdelijke aard te zijn en dit de privacy niet mag schenden. 

 

Particulieren en bedrijven hebben de mogelijkheid om hun eigen camera's te registreren bij het 

programma "Camera in beeld". Het is essentieel dat er voldoende waarborgen zijn om ervoor te 

zorgen dat de beelden van particuliere en bedrijfscamera's alleen worden gebruikt voor legitieme 

doeleinden en misbruik wordt voorkomen. Daarom is het van groot belang om de naleving van 

privacywetten en -voorschriften te waarborgen en ervoor te zorgen dat er een adequaat toezicht 

mechanisme is ingesteld. VOOR Den Bosch en D66 zijn bezorgd over de uitvoering van de 

ongecontroleerde groei van camera’s en willen een juiste balans tussen privacy en veiligheid. Waarbij 

cameratoezicht geen doel op zich is, maar een middel. Wij zoeken dan ook een verklaring voor het 

hoge aantal camera’s.    
 

 

 

 

 

https://www.vpngids.nl/onderzoek/onderzoek-2023-momenteel-313354-beveiligingscameras-in-nederland/
https://www.vpngids.nl/onderzoek/onderzoek-2023-momenteel-313354-beveiligingscameras-in-nederland/


Dat brengt ons tot de volgende vragen: 

 

1. Kunt u een verklaring geven waarom er in ’s-Hertogenbosch een ongekend hoog aantal 

beveiligingscamera’s hangen? 

2. Hoe maakt het college de afweging tussen het plaatsen van camera’s en andere middelen 
om de veiligheid te vergroten, bijvoorbeeld door meer toezicht op straat of preventie? 

3. Hoe maakt het college de afweging om wel of niet camera’s te plaatsen in de openbare 
ruimte? 

4. Hoe wordt de privacy gewaarborgd bij camera’s die geplaatst worden door de gemeente?  
5. Welke plannen zijn er voor de toekomst met betrekking tot de uitbreiding of aanpassing van 

het cameratoezicht in onze gemeente, waarbij rekening wordt gehouden met 

privacyaspecten?  

6. Vaak worden camera’s tijdelijk geplaatst. Kunt u een overzicht geven van tijdelijke camera’s 
in de gemeente ‘s-Hertogenbosch en de datum waarop deze camera’s zijn geplaatst? Kunt u 
daarbij ook een overzicht geven van tijdelijke camera’s die al verwijderd zijn?  

7. Wat betekent ‘tijdelijk cameratoezicht’ voor het college? Wanneer en hoe vaak wordt 
bepaald of cameratoezicht nog steeds wenselijk en noodzakelijk is en wanneer worden 

camera’s weer weggehaald?  

8. Hoe verhoudt de mogelijkheid tot het aanmelden van particulieren en bedrijfscamera’s in 
het programma “Camera in beeld” zich tot de regels die er zijn voor particulieren en 
bedrijven voor het ophangen van camera’s? Wordt er nagegaan of aangemelde camera’s 
voldoen aan de specifieke privacyregels en richtlijnen?  

9. Welke garanties zijn er ingesteld om ervoor te zorgen dat de beelden van particuliere en 

bedrijfscamera's uitsluitend voor legitieme doeleinden worden gebruikt en dat misbruik 

wordt voorkomen?  

10. Is er een plek waar mensen alle geplaatste camera’s in de gemeente ’s-Hertogenbosch 

kunnen inzien? Zo nee, wat vindt het college van het idee om zo’n register aan te gaan 

maken en in te gaan richten? 

11. Bent u bereid om het gevoerde beleid rondom cameratoezicht in onze gemeente en de 

hoeveelheid camera’s op korte termijn te evalueren? 

 

 

Joep Gersjes, Fractievoorzitter VOOR Den Bosch 

René van den Kerkhof, Fractievoorzitter D66 ‘s-Hertogenbosch 

 


